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HALÁL VAGY ÉLET SZOLGÁLATA 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Krisztus Szeretete Egyház Budapest, 2018. szeptember 23. 

 

Hiszem, hogy ma egy nagyon ütős üzenetet készítettem, és hogy ma a gonosznak egy 

méregfogát kihúzzuk, amivel megharapdál embereket. Kerestem az Urat, hogy miről szóljak 

ma: gyógyulásról, bőségről, bővölködésről? Azt hiszem, hogy amiről ma lesz szó, ebben kell 

először megalapozni magunkat. Miután az alapozás megtörtént, utána ennek egyenes 

következménye lesz mind a kettő. Egyenes következménye lesz a gyógyulás, a bővölködés. 

Megértést kell, hogy kapjunk Isten Igéjéből. Tudom és hiszem, hogy Isten azért küldött el 

bennünket, és azt a megbízást adta nekünk, hogy Isten szeretetét közvetítsük a világ felé, az 

emberek felé. Nem azért, hogy paragrafusokat, törvényeket idézzünk, hanem hogy az 

emberek megismerjék az élő Istent.  

Tudjátok, ma délelőtt is talán nagyon sok helyen nem az örömüzenet hangzik el, nem az 

Atyának a szeretetéről beszélnek az embereknek, hogy Isten mennyire szeret bennünket. Nem 

azt közvetítik, hanem a halál szolgálatában állnak nagyon sokan. A mai tanításnak elég 

provokatív címe van. Az Igéből vettem: Halál vagy élet szolgálata. Ez egy óriási kérdés, és 

sajnos hosszú évszázadok óta ez központi kérdés, hogy a halál szolgálatát, a halál üzenetét 

közvetítjük az emberek felé, vagy pedig életet közvetítünk. Jézus elmondta, hogy Ő azért jött, 

hogy életünk legyen, és hogy bőségben éljünk. Hogy bővölködő életet éljünk. Az életre két 

szó van a görögben. Az egyik a biosz, a másik pedig a dzoé. A biosz a létezést jelenti, a másik 

az isteni fajta élet, a dzoé. Az isteni életet kell közvetítenünk az emberek felé. Hiszem, ha a 

mai üzenetet megértjük, akkor Isten sokkal jobban ki tudja ránk árasztani minden áldását, el 

tudjuk fogadni a szeretetét.  

Ez a következő kérdés, hogyha mi nem tudjuk elfogadni Isten szeretetét, akkor nem is 

tudjuk közvetíteni. Ami nincs nálam, azt nem tudom odaadni senkinek. Ezért az első dolog, 

hogy nekünk meg kell alapozni magunkat Isten szeretetében, és nem a paragrafusokban, nem 

rendszabályokban, nem törvényekben, és nem mindenféle megkötözöttségben, mert ez nem 

viszi közelebb az embereket Istenhez, hanem inkább távol tartja őket. Ma azt a kérdést fogjuk 

megvizsgálni, hogy Jézus keresztje valóban hozott-e valami változást az emberiség életében? 

Vagy mégis sokan vannak, akik a kárhoztatást választják. Nagyon sokan még mindig a 

törvényt szolgálják, holott világosan mondja a Biblia, hogy a törvény vége Krisztus, minden 

hívőnek a megigazulására. Mégis nagyon sokan még mindig a saját erejükben bíznak, a saját 

teljesítésükben, ahelyett, hogy elfogadnák Jézus bevégzett munkáját, azt, amit Jézus végzett el 

értük, és nem a saját önmegigazultságukból, a saját teljesítésükből szeretnék elnyerni Isten 

kegyelmét, Isten jóindulatát. Sokan mondják, hogy a kereszt hozott valamit a számukra, de 

tudjuk a beszédükből, a cselekedeteikből, hogy ezt valójában nem hiszik. Hiszen mondja a 

Biblia, hogy a te beszédedből ismertetel igaznak, vagy hamisnak. 

Máté 12,37. 

37. Mert a te beszédedből ismertetel igaznak, és a te beszédedből ismertetel hamisnak. 

Mindenki a szívének a bőségéből hozza elő vagy a jókat, vagy a rosszat. Amik ott benne 

vannak az emberben. Hálát adunk Istennek, hogy szabadok vagyunk a törvény szövetségétől. 

A törvény a kárhozat. Ilyenkor sokan fölszisszennek, hogy hogyan beszélek én a törvényről. 

Hogy ellene vagyunk a törvénynek, és a Tízparancsolat ellen beszélünk. De én azt mondom, 

hogy mielőtt megítélnél, előtte jobb lesz, hogyha megnézzük a Bibliát. Mert ezt nem én 

állítom, hogy a Tízparancsolat, a törvény szolgálata a halál szolgálata. Még mindig nagyon 

sokan a halált szolgálják ma is. Pulpitusokról a halált osztják, és nem az életet. Lehet, hogy 

egy kicsit nyersen hangzik, amit mondok, de szeretném, hogy erről megértést kapjunk, ezért 

meg fogjuk nézni az Igéket. Mi szeretnénk, ha az Istennel való kapcsolatunkat a krisztusi 

szabadsággal élnénk meg úgy, ahogy Isten adta, hogy törvényi megkötözöttség nélkül 

élvezhetnénk az Atya jóindulatát, az Atya szeretetét, amit Jézus Krisztus keresztje által 
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odaadott nekünk. Nagyon sok embert a vallásos tanítások, a törvény tanítása annyira 

megkötözött, hogy fél magához engedni Istent, az Atyát, hogy átölelje Őt a szeretetével. 

Nagyon sok embernél a méltatlanság érzése miatt, a törvény tanítása miatt ott van az a 

gondolat, hogy én nem vagyok erre méltó. Veszik a római százados mondatát, hogy nem 

vagyok méltó, hogy a hajlékomba jöjj. Ő nem volt méltó, mert ő pogány volt. Nem volt 

izraelita, és nem volt megváltva sem. De mi már méltók vagyunk, mert Jézus közel vitt 

bennünket az Atyához, az elmúlt alkalmakon is szó volt erről, hogy közösségünk van az 

Atyával, Jézus Krisztussal, és a Szent Szellemmel. Egy közösségünk van egymással. A Biblia 

azt tanítja, hogy a törvény szolgálata a halál szolgálata. Mégis, most ha ez itt elhangzik a 

számból, sokan azt gondolják, hogy micsoda istenkáromlás, amit én mondok, micsoda 

szentségtörés, amiről én beszélek! De nézzük meg, hogy mit mond a Biblia. Nem az a lényeg, 

hogy én mit mondok, a lényeg az, hogy mit mond az Írás, mit mond a Biblia? Mit mond erről 

Isten. Ezt nem én állítom, hanem Isten mondja az Igében. Nézzük meg:  

2 Korinthus 3,7–9. 6. 

7. Ha pedig a halálnak betűkkel kövekbe vésett szolgálata dicsőséges volt, úgyhogy 

Izrael fiai nem is nézhettek Mózes orcájára arcának elmúló dicsősége miatt: 

8. Hogyne volna méginkább dicsőséges a Szellemnek szolgálata? 

9. Mert ha a kárhoztatás szolgálata dicsőséges, mennyivel inkább dicsőséges a meg-

igazulás szolgálata? 

Nézzétek meg, itt miről van szó? Biblia miről beszél? A halálnak kőbe vésett szolgálata. 

Miről beszél itt a Biblia? Miről van itt szó? Sokan azt mondják, hogy hát igen, Isten félretette 

a törvényt, de nem a Tízparancsolatot tette félre, hanem úgymond a ceremónia, a szertartási 

törvényeket, meg az áldozati törvényeket. A Tízparancsolat továbbra is érvényben van, 

mondják nagyon sokan. Ha azt állítja valaki, hogy a rituális törvényekről van szó, akkor 

nézzük meg még egyszer, mert itt azt írja: a halálnak betűkkel kövekbe vésett szolgálata. 

Semmi más nem volt kőbe vésve, mint a Tízparancsolat. A szertartási, a rituális törvényeket, a 

ceremóniás törvényeket pergamenre írták. Kőbe vésve csak a Tízparancsolat volt. A 

Tízparancsolatról azt állítja az Ige, hogy az a halálnak a kőbe vésett szolgálata, akik a 

Tízparancsolatot szolgálták.  

Előre elmondom, a Tízparancsolat szent, igaz, és jó. De most jegyezd meg a következőt: a 

Tízparancsolat téged soha nem tesz szentté, soha nem tesz igazzá, és soha nem tesz jóvá. Azt 

gondolják, hogyha a Tízparancsolatot prédikálják az embereknek, és úgy harcolnak a bűn 

ellen, a Tízparancsolat meg fogja változtatni az embereket. Ez a gonosz hazugsága, a gonosz 

megtévesztése. Úgy gondolják, hogy ha a törvénnyel megyünk a bűn ellen, akkor az emberek 

majd elfordulnak a bűneiktől. Pontosan az ellenkezőjét látjuk. A Biblia is pontosan az 

ellenkezőjét mondja, mert a bűn ellenszere nem a törvény, hanem a kegyelem. Halleluja, 

dicsérjük az Urat! Az előző verset nem olvastam föl. Azt mondja az Ige:  

6. Aki alkalmassá tett minket arra, hogy új szövetség szolgái legyünk, nem betűé, ha-

nem Szellemé; mert a betű megöl, a Szellem pedig megelevenít. 

Tehát választhatunk. Választhatjuk a betű szolgálatát, amely megöl bennünket, vagy 

választhatjuk a Szellem szolgálatát, amely életet ad nekünk. Nézd meg, a törvény mit csinál? 

A törvény az igazságot követel. A törvény folyamatosan követeli az ő igazságát. Mit csinál a 

kegyelem? A kegyelem pedig igazságot oszt meg a bűnös emberrel. A törvény tökéletességet 

követel, de a kisujját meg nem mozdítja, hogy valamit tegyen érted. A törvény csak 

követelésre van. Akkor melyik a dicsőségesebb? A törvény, vagy a kegyelem szolgálata? A 

kegyelem tökéletességet oszt meg, és mindent megtesz az emberért, Jézus Krisztuson keresz-

tül. Az embernek csak egy dolgot kell tennie: hinnie kell. Hinnie kell. Ha a Tízparancsolat öl 

– elég kemény kijelentés ez innen a pulpitusról, mert máshol pontosan az ellenkezőjét 

hirdetik. Hadd hangsúlyozzam még egyszer: a Tízparancsolat szent, igaz, és jó. De még 

egyszer elmondom: nem tesz téged szentté, nem tesz téged igazzá, és nem tesz téged jóvá.  
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Nézzük meg, amikor megtörtént a pészáh, amikor Isten népe kiszabadult az egyiptomi 

fogságból, és tíz nap múlva odaértek a Sínai hegy lábához. Mózes fölment a hegyre, negyven 

napig ott volt, és lejött a törvénnyel. Mi történt? Az első zsidó pünkösdkor, mert ez pontosan 

az ötvenedik napon volt, a savuót – múltkor már volt erről szó –, az aratás ünnepe. Ekkor 

ünneplik a zsidók a törvényt. Mi történt, amikor Isten adta a törvényt? Mire lejött Mózes a 

hegyről, Áronnal aranyborjút készítettek. Háromezer ember meghalt azon a napon, ahogy 

Isten a törvényt adta. Háromezer ember halt meg azon a napon. Mi történt, amikor a Szent 

Szellem eljött, pünkösd napján, miután Jézus megdicsőült, és feltámadt a halálból, és az 

ötvenedik napon eljött a Szent Szellem? Mi történt akkor? Péter első prédikációjára 

háromezer ember nem halált kapott, hanem életet. Életet kapott. Ez a különbség a kegyelem 

és a halál szolgálata között. Ez az egyház születésnapja.  

Az újszövetség szolgálata a Szellem szolgálata. A törvény megöl, a Szellem az, ami meg-

elevenít. Mi történik, amikor a Tízparancsolatról tartunk tanítássorozatot? Most már láthatjá-

tok, miért beteg az egyház? Hogy miért meggyötört Krisztus Teste manapság? Hogy a hívők-

nek miért nincs erejük legyőzni a bűnt? Sokan azt gondolják, hogy a törvény megszabadít a 

bűntől. A Biblia pontosan az ellenkezőjét tanítja. Nézzétek meg az 1Korinthusi levélben:  

1Korinthus 15,56. 

56. A halál fullánkja pedig a bűn; a bűn ereje pedig a törvény. 

A törvény megerősíti, felnagyítja, felerősíti a bűnt. A Tízparancsolat nem eredményez 

szentséget. Még egyszer mondom, hogy a bűn ellenszere a kegyelem. Ezt nézzük meg a 

Római levélben:  

Róma 6,14. 

14. Mert a bűn tirajtatok nem uralkodik; mert nem vagytok törvény alatt, hanem 

kegyelem alatt.  

Mikor nem uralkodik rajtad a bűn? Amikor nem vagy törvény alatt, hanem amikor kegye-

lem alatt vagy, amikor Isten szeretetében vagy. Mi a kegyelem? Isten feltétel nélküli szeretete. 

Amikor Isten szeretetével vagyunk betelve, akkor mi uralkodunk a Jézus Krisztussal. Akkor 

nem a bűn uralkodik rajtunk, hanem a kegyelem. A kegyelem üzenete az, amely megtöri a 

bűnt az emberek élete felett. El kell, hogy fogadjuk Isten kegyelmét. A kegyelem ad erőt a 

bűn legyőzésére. Ha a törvényt hirdetjük, az olyan, mintha a tüzet olajjal akarnánk eloltani. 

Az pontosan felnagyítja a bűnt. Ki hitette el ezt a hazugságot velünk, hogy a Tízparancsolat 

meg tud változtatni embereket? Ezt nyilván, hogy az ördög használja, a sátán használja a 

hívők ellen. Miért használja őket? Azért, hogy kárhoztatást hozzon a hívőkre, azért, hogy 

elnyomás alá helyezze őket. Mi nem találunk kifogást a törvényben. Nem mi vagyunk, akik a 

törvényben kifogást találtunk, hanem ki kifogásolta a törvényt? Maga Isten. Amikor azzal 

vádolnak meg bennünket, hogy mi a törvény ellen beszélünk, kit vádoltak még meg ezzel? 

Jézust. Őt is megvádolták ezzel. Istvánt is amiatt kövezték meg, hogy Mózes ellen, és a 

törvény ellen szól. Nem, nem mi találtunk kifogást a törvényben, hanem nézzük meg, mit 

mond Isten Igéje: 

Zsidó 8,7. 

7. Mert ha az az első kifogástalan lett volna, nem kerestetett volna hely a másodiknak.  

Miről beszél itt az Ige? Ha a törvény tökéletességet hozott volna, ha a törvény jó lett volna, 

akkor nem kellett volna második. Maga Isten volt az, aki kifogást talált, hogy a törvény nem 

alkalmas arra, hogy az Istenhez közelebb hozza az embereket. Sőt, a törvény eltávolította az 

embereket Istentől. Nem tudom, miért gondolják egyesek, hogy a törvénnyel, a törvény 

prédikálásával, amikor fejbe verik az embereket a Tízparancsolattal, ne tedd, ne csináld, 

paragrafusokkal, hogy ez közelebb fogja hozni az embereket Istenhez. Hogy ez jobb emberré, 

szentebb emberré tesz bennünket.  

Nem állunk többé a halál szolgálatában, hanem Jézus szolgálatában állunk, ami életet hoz. 

Nem halált, nem kárhoztatást hoz, hanem életet hoz. Hálát adunk ezért Istennek. Nagyon 
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sokan vádolják meg a kegyelem igehirdetőket azzal, hogy nem tisztelik a törvényt. Hogy 

tiszteletlenek vagyunk a törvénnyel szemben. De a meglátásom szerint, és többek meglátása 

szerint is azok tisztelik a törvényt, akik a kegyelmet hirdetik. Miért? Mert bárki, aki a törvényt 

prédikálja, legyen az bármelyik szolgáló, legyen az bárki ezen a világon, olyan dolgokra 

biztat téged, hogy tedd meg, amit ők maguk sem tudtak soha megtenni. Nincs egyetlen olyan 

ember, aki a törvény minden pontját, minden vesszejét, minden iótáját be tudta volna 

teljesíteni. Egy ilyen személy volt, Jézus. Tehát ha én most azt mondanám neked, hogy tedd 

meg ezt, tedd meg azt, és végigsorolom a Tízparancsolatot neked, akkor én egy képmutató 

vagyok. Múlt vasárnap ez egy jó üzenet volt, aki nem hallotta, tudnám ajánlani, hogy 

hallgassátok meg. Miért vagyok képmutató? Mert olyan dologra biztatlak téged, amit én sem 

tudok megtenni. Mi ez, ha nem képmutatás?  

Valójában a törvény hirdetői alacsonyítják le a törvényt. Hogyan teszik ezt? Nem is 

gondolják. Kivesznek a törvényből néhány pontot, amit úgy gondolnak, hogy meg tudják 

tartani, és akkor az ő szintjükre lealacsonyítják a törvényt. Valójában ők nem tisztelik a 

törvényt. Úgy gondolják, hogy ők ugyanúgy szentek, ugyanúgy igazak a saját cselekede-

teikből. Nem válogathatunk kedvünkre! Ez nem olyan, mint a svédasztal, hogy odamegyünk, 

és válogatunk a törvényből. Az első pontját megtartom, mert az szimpatikus nekem. Ezt is 

megtartom, mert ez is szimpatikus nekem. De nem tudod megtartani a törvényt, mert Jézus azt 

világosan bebizonyította, hogyha valami rosszat gondolsz, ha kívánság okán nézel, mondjuk 

egy nőre, vagy egy férfira, akkor paráználkodtál. Akkor már házasságot törtél. Olyan, mintha 

megtetted volna. Ki az az ember, aki ezt be tudja tartani? Ki az az ember a világon, aki ezt be 

tudja tartani?  

Mi van akkor mégis a törvénnyel? Miért adta Isten? A törvény nagyon jó, ha arra hasz-

náljuk, amire Isten adta. Megnézzük, hogy mire adta Isten a törvényt? Azt már kétszer 

elmondtam, hogy a törvény szent, igaz, és jó. Mégsincs benne az erő, hogy bennünket szentté, 

igazzá, és jóvá tegyen. Egyértelműen nincsen meg benne az erő, hogy mi ettől jobb emberré 

váljunk. Mi a törvény? A törvény valójában egy tükör. Egy olyan tükör, ami megmutatja a 

hibáinkat. A törvény felnagyítja a hibáinkat. Egy tükör, amiben meglátjuk magunkat, és ez a 

tükör a törvény. Isten azért adta, hogy az ember a saját maga cselekedeteinek, a saját 

teljesítésének végére érjen, és belássa azt, hogy nem tud egy Megváltó nélkül üdvözülni. 

Hogy nem tud egy Megváltó nélkül egységbe és kapcsolatba kerülni Istennel. Hogy az ember 

a saját teljesítéséből soha nem fog felérni Isten szentségével. Erre adatott a törvény.  

Nagyon sokat evangelizáltunk az elmúlt húsz évben. Mi is használtuk a törvényt. De arra 

használtuk, amire adatott, hogy tükröt tartsunk az emberek elé. Ilyenkor jönnek az újak, meg 

olyanok is, akik vallásosok, hívők, kereszténynek mondják magukat, és a Tízparancsolat 

mellett kardoskodnak. Mindig meg szoktam kérdezni, hogy ül-e ebben a teremben olyan 

ember, aki még soha nem lopott? A kis testvérkéje csokiját sem? Vigyázz! A törvény feszes. 

A törvény nem tűr kompromisszumot. Nem válogathatunk, ez nem egy svédasztal. Akkor azt 

is meg szoktam kérdezni, van-e, aki még életében nem hazudott? Ha most teszed fel a kezed, 

akkor még egyszer hazudtál! Tehát nagyon egyszerűen érzékeltethető az emberekkel, hogy a 

törvény feszes. A törvényt nem tudod megtartani. Azért van szükséged Jézusra, mert soha 

nem tudsz megállni Isten előtt a saját teljesítményeddel. Innen is kérlek téged, hogy hagyj fel 

a saját teljesítéseddel, hogy igazzá tedd magad Isten előtt. Ezt már Isten megtette az 

egyszülött Fián keresztül. Mert mi Isten igazsága vagyunk Őbenne. Nézzük a Róma 5,20-at, 

hogy az Igével igazoljam az állításomat, mert az számít, nem az én elképzelésem, az, amit 

Isten Igéje tanít.  

Róma 5,20. 

20. A törvény pedig bejött, hogy a bűn megsokasodjék; de ahol megsokasodik a bűn, 

ott a kegyelem sokkal inkább bővölködik.  
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Tehát felnagyítja a törvény. Megsokasítja a bűnt a törvény. Azt, hogy ne tedd, hogy ne 

csináld, próbáld ki a gyerekeden, unokádon. Ha van kicsi gyereked, mondd neki, hogy ne 

tedd, ne csináld! Mit fog tenni? Annál inkább fogja csinálni. Voltunk egy helyen egy nagyon 

kedves házaspárral, és a férj ivott egy pohár bort. Mondta nekünk: Én annyit iszom, amennyi 

jól esik. De ha a feleségem rám szól, kétszer annyit iszom. Tehát ezt teszi a törvény. Ha én 

most letennék egy dossziét, és ráírnám, hogy titkos dosszié, nagyon nagy titok van benne. 

Elmennék innen, és te itt maradnál a teremben egyedül. Azt a dossziét meglátnád, akkor mit 

csinálnál? Körülnéznél, lát-e valaki? Mit tennél? Belenéznél, mi van benne. Egyébként nem is 

érdekelne. Ugyanez van a horgászni tilos táblával. A törvény pontosan fölkavarja az állóvizet. 

Ezt teszi a törvény. Ezért nem alkalmas a törvény arra, hogy jobbá tegyen bennünket.  

Róma 3,20. 

20. Annakokáért a törvénynek cselekedeteiből egy test sem igazul meg Őelőtte: mert a 

bűn ismerete a törvény által van.  

Mire való a törvény? Hogy tükröt tartson elénk, hogy megtudjuk, hogy mi a bűn? Hát 

akkor nézzük az Igét, hogy tényleg mire való a törvény? Ezt nem én állítom, hanem Isten 

Igéje. A törvény jó, ha arra használjuk, amire Isten adta. Viszont megöl bennünket, ha arra 

akarjuk használni, amire nem adta Isten. Itt a válasz: 

Galata 3,24. 

24. Ekként a törvény Krisztusra vezérlő mesterünkké lett, hogy hitből igazuljunk meg. 

Mit mondanak ezek a versek? Ezek a versek azt mondják, hogy a törvény a legkülönbet is 

kárhoztatja. Gondoljatok bele például Dávid életébe. Dávidról azt mondja az Ige, hogy Isten 

szíve szerint való ember volt. Mégis borzalmas dolgot tett. Ő törvény alatt volt. Borzalmas 

dolgot tett. A törvény őt is kárhoztatta. A legkülönbeket kárhoztatja a törvény. Nincs olyan 

személy a Bibliában a Sínai hegy óta, akkor adatott a törvény, onnantól kezdve, akit a törvény 

nem kárhoztatott.  

Mit tesz a kegyelem? A legrosszabbat is képes igazzá tenni. Nézzétek meg azokat az 

embereket, azokat, akik Jézus szolgálatában követték Jézust. A rossz életű nőket, rossz életű 

férfiakat Isten kegyelme, Isten szeretete változtatta meg. A legrosszabbakat is, a legelítél-

tebbeket is, a legmegvetettebbeket is képes a kegyelem igazzá tenni. A törvény kárhoztat, 

elítél. A törvény ismerete nem hoz kapcsolatba Istennel. Lehetsz a törvény szakértője, 

tudhatsz mindent Isten törvényéről, de ettől még nem lesz kapcsolatod Istennel. Amikor egy 

ember a saját erőfeszítéseitől függ, akkor százszázalékosan biztos a bukása. Ha a törvényben 

bízol, és a saját cselekedeteidben, biztosan el fogsz bukni.  

Ha kegyelem alatt vagyunk, akkor kitől függünk? Csak Jézustól függünk, Jézus pedig nem 

hibázik. Jézus bevégezte a kereszt munkájával. Többé nem vagyunk a halál szolgálatában, 

Jézus azért jött, hogy életünk legyen, és hogy bővölködjünk. Miért rossz a kárhoztatás? Miért 

mondja a Biblia, hogy a törvény öl? Mert a problémák gyökerére fogunk most rátapintani, 

hogy miért van sok hívő, sok ember életében a betegség, a szegénység, a gyűlölet, és sok 

minden gonosz dolog. A betegség, a depresszió, a folyamatos aggodalmaskodás, a pénzügyi 

nehézségek, a házasságbeli diszharmónia, az valaminek az eredménye. Lehetne folytatni még 

a sort.  

Nézzük meg, hogy honnan fakadnak ezek? Honnan jönnek ezek a rossz dolgok? Tudjuk 

azt, hogy minden Ádám bukásával kezdődött, de nézzük meg, hogy az egyik gyökér a stressz. 

Mindenki hallott már róla, nagyon sokat beszélnek erről. Nagyon sok kutatás van ezzel 

kapcsolatban, hogy a stressz életveszélyes. Egészségügyi problémáknak tesz ki minket. Ebben 

a világban eléggé stresszesek vagyunk, elég sokat aggodalmaskodunk, és azt hiszem, hogy 

erről már mindannyian sokat hallottunk. Különféle fizikális megbetegedéseket okoz, a rákot 

ennek tulajdonítják, a magas koleszterin, agyvérzés, bőrkiütések, impotencia, meddőség, 

lehetne folytatni a sort. Ennek mind, mind köze van a stresszhez. Hogy kötődik ez a 

törvényhez? Mindjárt meg fogod érteni. Hiszem, hogy ki fog kerekedni a végére.  
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Mi a stressz gyökere? A félelem, igaz? Általában a félelemből származik, mint annyi 

minden. Nemcsak a stressz, hanem a sok-sok minden, amit tesz az ember félelemből. A 

félelem fokozza a stresszt, folyamatos aggódásban nyilvánul meg, és nyugtalanságot, elmebeli 

zavarokat okoz az embernek. Tehát mégsem ez a legeslegmélyebb gyökere a problémáknak. 

Ha csak a tüneteket kezeljük, attól még nem szűnik meg az ok. Az igazi problémát csak Jézus 

befejezett munkája, az Ő munkája és ereje képes megsemmisíteni. Érdekel, hogy honnan 

származik a stressz? A félelem honnan származik? Mindez a kárhoztatásból jön. Mindennek 

az alapja a kárhoztatás. Az ítélet, a vádlás az alapja. Egész az Édenben kezdődött, amikor az 

ember elbukott. Mi történt? Minden embernek van lelkiismerete, legyen az pogány ember, 

legyen az hívő ember. Abban a pillanatban, amikor bűnt követett el, elkezdte a lelkiismerete 

vádolni. Abban a pillanatban felismerte, hogy mezítelen. Tulajdonképpen onnantól kezdődve 

az emberbe beleivódott, hogy a bűnnek van egy büntetése. Tulajdonképpen a büntetéstől való 

félelem az egyik oka a félelemnek. Ez hozza a halálfélelmet, és az összes többi félelmet, ami 

miatt az emberek sok-sok minden ostobaságot tesznek. Félelem miatt hazudnak az emberek, 

félelem miatt lopnak, csalnak, és sok-sok minden olyan dolgot tesznek, ami kárhoztatást hoz. 

Mindazt hozza, amit a törvény tilt, hogy ne tedd. Mindez a gyökere és a forrása. Tehát a 

lelkiismeret az a rész bennünk, ami tudja, hogy mi a jó, és tudja, hogy mi a rossz. Ismeri az 

igazságot, és tudja, hogy ha bűnt követünk el, akkor azt a bűnt meg kell büntetni. Ez benne 

van valahol legmélyebben mindegyikünkben. A hívőket és a nem hívőket is le tudja győzni a 

kárhoztatás. Mit hoz a kárhoztatás? Bűntudatot, vádlást hoz, a saját lelkiismeretünk és az 

ördög zúdítja a vádlást az emberekre. 

 Innen jön a félelem, innen jön a stressz, innen jönnek a betegségek, és az összes többi. Mi 

oldja fel ezt? Mi oldja fel a kárhoztatást? Mi oldja fel a félelmet? Mi oldja fel a stresszt? Mert 

minket a megoldás érdekel. Azért prédikálok erről, hogy érjétek tetten a saját életetekben is. 

Nézzük meg a Zsidó 10,22-es igeversét. Ez az igevers arról szól, amit a törvény soha nem 

tudott megtenni. Amikor Mózes az égő csipkebokorban először találkozott Istennel, akkor azt 

mondta neki Isten: Vedd le a sarudat, mert szent hely ez, ahol állsz, ne közelíts! Már akkor ezt 

mondta, amikor még nem volt törvény. De ez volt Isten szava Mózeshez.  

Zsidó 10,22. 

22. Járuljunk hozzá igaz szívvel, hitnek teljességével, mint akiknek szívük megtisztult 

a rossz lelkiismerettől a vérrel való meghintés által, és testük meg van mosva tiszta 

vízzel; 

Igaz szívvel azt jelenti, hogy jó lelkiismerettel. Ezek nagyon-nagyon izgalmas igeversek, 

mert itt van a megoldás. Ezért vannak bajban az Isten nélkül való emberek, a Krisztus nélkül 

való emberek, mert valójában nincs olyan patikájuk, ahova bemehetnének stresszoldó szerért. 

Mert senki más nem képes elbánni a stresszel, a félelemmel. A kárhoztatás gyökerét Jézus 

Krisztus levágta, megsemmisítette. Tehát Isten kegyelméből lehet jó lelkiismeretünk akkor is, 

amikor elesünk, elbukunk. Tehát a stressz feloldása Jézus Krisztus bevégzett munkájában van. 

Mégpedig abban, hogy nincs semmi kárhozatásuk, nincs semmi ítéletük azoknak, akik 

Krisztus Jézusban vannak. Ez oldja föl a stresszt. Ez oldja föl a félelmet. Ez oldja föl a 

vádlást. A kárhoztatás megrabol az Istennel való bensőséges kapcsolattól. Mi történt 

Ádámmal mikor bűnt követett el? Távol tartotta magát, elbújt Isten elől, félt Istentől. 

Bűntudat van bennünk ilyenkor. Sajnos erre presszionálják a keresztényeket, hogy tartsanak 

mélységes bűnbánatot, meg hogy ébredjenek bűntudatra. Mit erősít ez az emberekben? A 

kárhozatot erősíti. Igen, valóban fel kell, hogy ismerjük a bűneinket, de sajnos sokan még 

mindig nem a kereszt erejére támaszkodnak, hanem ezt is a saját erőfeszítéseikből akarják 

megoldani. Látjuk, hogy ezzel semmire sem jutunk. 

A Zsidó 10,2-ben az áldozatokról van szó. Ebből az igeversből nagyon jó megértést 

kapunk. 

Zsidó 10,2. 
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2. Különben megszűnt volna az áldozás; hiszen, ha egyszer megtisztultak volna az 

áldozók, többé semminemű bűntudattal nem bírtak volna. 

Mi lett volna az ószövetségi áldozatnak a lényege? Az, hogy az emberek megtisztuljanak a 

bűntudatból. A bűn tudata mit okoz? Kárhoztatást. Amikor az ember a bűnének a tudatában 

van, az mindig elítéli, mindig kárhoztatja az embert, mindig stresszt hoz, mindig félelmet hoz. 

Mindig a „nem vagyok elég jó” című történet fog előjönni.  

Nézzük, hogyha jó lett volna az ószövetségi áldozati rendszer – itt most nem közvetlenül 

az írott törvényről beszél –, akkor meg kellett volna, hogy tisztuljanak az emberek a bűn-

tudattól. De ezt nem tudta megtenni az ószövetségi törvényáldozat. Tudjuk, hogy Ő viszont 

egyetlenegy áldozatával örökre tökéletessé tette a megszentelteket. Megigazulttá tett bennün-

ket Jézus. Nekünk nem bűntudatúnak kell lennünk, hanem megigazultság-tudatúnak. Ez fogja 

megváltoztatni az életünket, ez fogja legyőzni a bűnt az életünkben, ez fogja legyőzni a 

kárhoztatást az életünkben.  

A kárhoztatás, és a vádló. A Jelenések 12-ben az Ige azt mondja, hogy a szentek vádolója. A 

sátánnak az egyik neve vádló. Mit csinál a sátán? A probléma legmélyebb gyökere a kárhoz-

tatás, ez a gyökérzet. Ezt a problémát senki nem tudja fölülírni, a kárhoztatásra, a bűntudatra 

egyetlen megoldás van: Jézus kifolyt vére. Ez az egyetlen gyógyszer, ez az egyetlen orvosság, 

és erre van szüksége minden pogánynak, erre van szüksége minden embernek. Ezért az 

emberek élete nem lehet teljes Jézus nélkül. Lehet élni a biosz életet, és lehet élni a dzoé életet, 

az isteni fajta életet. Az utóbbi egy stresszmentes, áldott élet Jézus bevégzett munkája miatt. A 

másik fajta élet, a biosz élet tele van félelmekkel, gyötrelmekkel, önsanyargatással, elítéléssel, 

kárhozattal. A kárhozat alól csak a szent vér tud bennünket megmenteni.  

Ki a sátán? Ki a vádló? Ha nézünk egy bíróságot, ott is van egy olyan fölállás, hogy van egy 

bíró, van egy vádló, és van egy ügyvéd. Általában így néz ki egy bíróság. Mi az ügyész 

szerepe? Az ügyész az, aki fölhozza ellened a vádat. Az ügyész vádol, elmondja a hibáidat, 

rámutat minden hibádra. Az ügyész nem tolerál, nem érdekli, hogy tegnap mennyi jót tettél. 

Eszembe jutott, hogy néhány hónappal ezelőtt egyik este jöttünk hazafele. Már késő este, 10 óra 

volt, hosszú út után voltunk. Igyekeztem betartani a KRESZ minden pontját. Már nem voltunk 

messze az otthonunktól, amikor a feleségem egyszer így szól: villámlik! Válaszoltam, hogy ez 

nem villámlás volt, ez valami más volt. Aztán mindjárt jött a kék villámlás is. Dühös lettem, 

mert egész nap vigyáztam, hogy betartsam a sebességet, hogy pontosan menjek. De 

elbambultam, beszélgettünk a feleségemmel, és már örültünk, hogy hazaérünk. De nem tolerálta 

a rendőr, hogy én most csak ebben a 10 percben hibáztam. Előtte egy lakott terület volt, ott is 

betartottam a szabályt, de a törvényt nem ez érdekli. Nem érdekli a törvényt, hogy én hányszor 

voltam jó. Értsd meg, hogy ugyanez a Tízparancsolattal is a helyzet! A Tízparancsolatot, ha egy 

pontjában megszegted, akkor az egészben bűnös vagy. A parancsolatot nem érdekli, hogy te 

hányszor tettél jót. Mit csinál a vádló? Elítél. Mit csinál a törvény? Elítél. Gyorsan mentél, 

bűnös vagy. Mindegy, mit tettél előtte. Ugyanez a törvény. Elrontottad, hazudtál, bűnös vagy! 

Bűnös, bűnös, bűnös! – és vádol a lelkiismeret.  

Tehát a törvény mindig rámutat a hibáinkra, a hiányosságainkra. Ezért hívja a Jelenések 

12,10 a testvérek vádolójának. A sátán az, aki vádol. Itt megint belerúgunk egy olyan hazug 

tanításba, ami nagyon elterjedt a keresztény körökben. Rákapcsoltam egy YouTube videóra – 

valójában mást akartam nézni –, és pontosan erről beszélt, hogy a Szent Szellem rámutat 

minden bűnödre, és minden hibádat meg fogja mutatni. Gyorsan kikapcsoltam, abban a 

pillanatban! Sokan azt gondolják, hogy a Szent Szellem meggyőzi őket a bűneikről, és Szent 

Szellem rámutat a hibáikra. Ezért az emberek elkezdenek negatív dolgokat megformálni, 

önvádakkal, elkezdenek helytelen, negatív érzelmekkel viseltetni maguk felé a bűneik meg a 

méltatlanságuk miatt. Ez az ördög egyik legnagyobb csapdája. Jézus befejezett munkájának az 

ereje megszabadított bennünket a vádlótól. Azt mondja az Ige a Kolosse levélben, hogy a 
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törvényt odaszögezte a kereszt lábához. Miért helyezte oda? Azért, hogy ne tudjon többé 

bennünket a vádló vádolni.  

Többen megkérdezték azt is, hogy honnan tudom meg azt, hogy az én bűneimről, a 

hibáimról a Szent Szellem győz meg, vagy épp az ördög vádol engem a bűnnel. Rossz a kérdés. 

Amit most mondok, azt nagyon jegyezd meg! Ha a mai prédikációmból csak ezt az egyet 

jegyzed meg, akkor ma nem hiába jöttél el, akkor ma nem hiába vagyunk itt. A Szent Szellem 

sohasem győz meg a bűneidről. Ezt még egyszer elmondom: A Szent Szellem sohasem győz 

meg a bűneiről egy keresztényt. Ilyent a Bibliában nem találsz. Soha nem azért jön, hogy 

rámutasson a hibáidra!  Ilyet sehol nem találsz a Bibliában, hogy a Szent Szellem vádolni fog 

téged a bűneid miatt. Amivel összekeverik az emberek, azt mindjárt föl fogom olvasni. Ezért 

szenved vereséget Isten népe. A Szent Szellem arról győz meg, hogy igaz vagy a Krisztus 

Jézusban. Egyébként sincs szükségünk arra, hogy a Szent Szellem vádoljon, vagy a hibáinkról 

győzzön meg bennünket. Eleve meggyőz bennünket a lelkiismeretünk, és igen jó munkát végez 

ebben a környezeted is. Akár a feleséged, a férjed, a gyereked, a munkahelyi főnököd, 

gyülekezeti tagok. Ők nagyon hamar beállnak ebbe a munkába. Értsük meg a Szent Szellem 

munkáját. Sokan ezzel az igeverssel érvelnek, hogy a Biblia ezt írja. A múltkor is felolvastuk 

ezt az Igét, de most nézzük meg egy másik oldalról. Ha nem figyelmesen olvassuk, akkor 

nagyon sok keresztényt meg tud téveszteni. 

János 16,8–11. 

8. És Ő, amikor eljön, megfeddi a világot bűn, megigazulás és ítélet tekintetében. 

9. Bűn tekintetben, hogy nem hisznek énbennem, 

10. Megigazulás tekintetében, mert én elmegyek az én Atyámhoz, és többé nem láttok 

engem, 

11. És ítélet tekintetében, mert e világ fejedelme megítéltetett. 

Nézzük meg szépen sorról sorra. Ő, amikor eljön, megfeddi a világot. Nem a hívőket, nem a 

keresztényeket, hanem kit? A világot. A pogányokat, az elveszetteket bűn, megigazulás, és 

ítélet tekintetében. Nem tudom, hogy észrevetted-e, hogy a bűn egyes számban van. Nem 

bűnökről beszél, hanem a bűn tekintetében. Itt Ádám bűnéről, tehát az eredendő bűnről van szó, 

és ítélet tekintetében. Tehát nincs többes számban a bűn. Azt mondja a Biblia, hogy Ő vigasztal 

bennünket, más helyen úgy írja, hogy segítő. Ő segít bennünket az Istennel való együtt járásban. 

Vigasztal bennünket a Szent Szellem. Gondolj bele abba, hogy Isten egy olyan társat adott 

volna neked, aki macerál téged? Gondoljatok bele, hogy egy olyan ember, aki állandóan, 

minden másodpercben a hibáidra figyelmeztet. Állandóan mondja, hogy most jobbra nézzél, 

most miért nem balra nézel, most miért kék trikó van rajtad, miért nem zöld? Tehát állandóan 

szekál téged. Lehet együtt élni egy ilyen szekánt személlyel? Miért gondolják az emberek, hogy 

a Szent Szellem egy ilyen szekánt személy? Hogy Isten egy ilyen szekálót adott nekünk? 

Gondoljátok, hogy ez helyénvaló? Nem! A Szent Szellem a Vigasztaló. A Szent Szellem nem a 

szekáló. Nem a zaklató! Nem a vádló! A Szent Szellem soha nem dolgozik együtt a vádlóval. 

Soha nem dolgozik együtt az ördöggel! Miért hazudnak róla? Mert nem ismerik Őt. Mert nem 

ismerték meg Őt. Sokan vonakodnak hirdetni a kegyelmet, mert azt feltételezik, hogy ez bűnre 

csábítja az embereket. Ha valaki bűnösnek képzeli magát, azzal az a probléma, hogy úgy is él. 

Mert amilyen belül, olyan kívül. A bűn legyőzése abból a tudatból származik, hogy mi igazak 

vagyunk. Tehát nem a bűntudatunkat kell erősíteni, hanem az igazságtudatunkat, hogy igaz 

vagyok Krisztusban. Ez fogja legyőzni az életünkben a bűnt. 

1Korinthus 15,34. 

34. Ébredjetek rá, hogy megigazultatok, és ne vétkezzetek; mert némelyek nem 

ismerik Istent; megszégyenítésetekre mondom. 

Mire ébredjetek rá? Arra, hogy megigazultatok, és ne vétkezzetek, és nem fordítva. 

Megigazultatok, és ne vétkezzetek! Egy igaz ember igazul cselekszik azért, mert igaz. Tehát a 

helyes hit helyes életmódhoz vezet. Az életünk visszatükröződése a hitünknek. A Máté 12-t a 
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múlt alkalommal szintén felolvastuk: A jó ember az ő szívének jó kincseiből hozza elő a 

jókat. Ami a szívünkben van. Tehát hol a válasz? A helyes hitben van. Isten igazsága vagyok 

Krisztusban – ezt kell elmondani. A Szent Szellem nem a haragról győz meg. Jézus az 

ítéletünket magára vette. Egy bukott világban élhetünk, pontosan azért, mert Ádám bűne miatt 

bejött a világra a bűn és a halál szellemi törvénye. A földrengések, a csapások. Ezek a rossz 

dolgok nem Istentől vannak, hanem ezek a gonosz munkái. Jézus nem azért jött, hogy 

elpusztítsa az emberek életét, hanem azért jött, hogy megmentse azt. 

János 3,17. 

17. Mert az Isten nem azért küldte el az Ő Fiát a világba, hogy kárhoztassa a világot, 

hanem hogy üdvözüljön a világ általa. 

Akkor mi miért kárhoztatjuk az embereket? Miért ítéljük el őket? Miért döngöljük be őket a 

sárba? A Szent Szellem sohasem fog téged képmutatónak nevezni. A Szent Szellem soha nem 

kérdezi meg, hogy milyen keresztény vagy te? Ez mind a vádolónak a hangja. Mind az ördög 

hangja. A törvény kárhoztat, és a kárhoztatás az, ami öl. A törvény hajthatatlan, nem köt 

kompromisszumot. A törvény nem tud kegyelmet mutatni. Mert ha kegyelmet mutat, akkor 

máris nem törvény. 

Róma 7,10–11. 

10. Én pedig meghalék; és úgy találtaték, hogy az a parancsolat, amely életre való, 

nékem halálomra van. 

11. Mert a bűn alkalmat vévén, ama parancsolat által megcsalt engem, és megölt általa. 

Mit mond Pál apostol? Meghalék. Úgy van, hogy a jó, az nekem a halálomra lett-e? Ha 

törvény alatt vagyunk, akkor mindig kárhoztatva vagyunk. A törvény arra van, hogy az ember 

megismerje a bűnt. Törvény nélkül a bűn halott.  

Róma 7,7–8. 

7. Mit mondunk tehát? A törvény bűn-é? Távol legyen: sőt inkább a bűnt nem 

ismerném, hanem csak a törvény által; mert a kívánságról sem tudtam volna, ha a törvény 

nem mondaná: Ne kívánd. 

Hol van ez? A kőtáblára van írva. Amikor törvényről beszél, akkor az a kőtáblára van írva. 

Ne kívánd! 

8. De a parancsolat által a bűn alkalmat vett, és nemzett bennem minden kívánságot; 

mert törvény nélkül holt a bűn. 

Erről beszélünk, hogy miért az olajjal akarják eloltani egyesek a tüzet. A bűn ellenszere a 

kegyelem. A törvény bűnös vágyakat kavar fel az emberben. A Róma 7,15 is beszél erről. 

Róma 7,15. 

5. Amit cselekszem, nem ismerem: mert nem azt teszem, amit akarok, hanem amit 

gyűlölök, azt cselekszem. 

Ez a bukott emberi természet, a hústest természete. A bűn mindig a hústest természetéből 

jön. Hálát adunk Istennek, hogy Pál itt nem hagyta abba az írást. 

Róma 8,1–2. 

1. Nincsen azért immár semmi kárhoztatásuk azoknak, akik Krisztus Jézusban 

vannak, kik nem test szerint járnak, hanem Szellem szerint. 

2. Mert a Jézus Krisztusban való élet szellemének törvénye megszabadított engem a 

bűn és a halál törvényétől. 

Nincsen azért immár semmi kárhoztatásuk azoknak, akik Krisztus Jézusban vannak. 

Tudjátok, hogy ezt az utolsó részt a fordítók írták utána? Nézzétek meg, még az eredeti 

Károliban sincsen benne. Ez nem feltétel, hanem egy kijelentő mondat, hogy akik nem test 

szerint járnak, hanem Szellem szerint. Mert annyira csodálatos ez az igevers, hogy maguk a 

fordítók sem tudták elfogadni, hogy az nem létezik, hogy ez nincs valamilyen feltételhez kötve. 

Pedig ez nem feltétel, hanem egy kijelentő mondat. Mert a Jézus Krisztusban való élet 

Szellemének törvénye megszabadított engem a bűn és a halál törvényétől. A kegyelem! Sokan 
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azt mondják, hogy a törvényt, mint az élet szabályát használjuk, mint erkölcsi útmutatást 

használjuk. Mi ezzel a baj? Sok baj van ezzel. Ha a törvényhez méred magad, akkor mindig 

elbuksz. Ez egy körforgás. Olyan, mint amikor a macska kergeti a farkát. Láttatok olyat, 

sohasem éri el. Elhatározod, hogy na, most aztán megváltozom! Mi történik? Elbuksz. Ez 

mindig így van. Utána mit történik? Elkezded vádolni magad. Már megint alkalmatlan vagyok, 

már megint nem vagyok elég jó! Segít ebben sok mindenki más is neked, és elkezded elítélni 

magad. Jön a stressz, jön a félelem, jön a vádlás. Jön az a rész, hogy feladod, azt mondod: Ez 

nekem nem megy!  

Tudjátok-e, hogy a pogány világot ezt tartja vissza leginkább Krisztustól? Amikor az 

embereknek Jézusról beszélünk, meg hogy Krisztus mit tett, akkor mindjárt valamilyen 

törvényrendszerre gondolnak. Á, én nem, én ezeket a törvényeket nem tudom megtartani! 

Odáig jutottunk sajnos a kegyelem hirdetésének hiánya miatt, hogy az emberek, amikor Jézusra 

gondolnak, egyből egy kőtábla meg a törvény jut az eszükbe. Egyből a saját teljesítésük jut az 

eszükbe. Amikor a törvényt prédikáljuk, akkor visszatartjuk az embereket Istentől. Mi teszünk 

akadályt Isten és az ember közé. A mi küldetésünk, hogy Isten szeretetét tolmácsoljuk. Oda kell, 

hogy forduljunk Isten kegyelméhez. Oda kell mennünk az Atya trónusához. Nagyon sok 

prédikáció hangzott el a tékozló fiúról. Azt hiszem, hogy itt mindenki ismeri a tékozló fiú 

történetét. Tudjuk, hogy egy fiú kikérte az apjától a jussát, még annak életében. Elment, és 

eltékozolta a pénzt. Odáig jutott, hogy már nem volt mit ennie, már a disznók eledelével, 

moslékával is megelégedett volna. Tehát egy ember, aki nagyon-nagyon mélyre süllyedt, és így 

gondolkodott: Visszamegyek, mert az apámnak a házában még a béreseknek is jobb dolga van. 

Megkérem őt, hogy vegyen be engem a béresek közé, legyek közülük egy! Tudjuk nagyon jól, 

hogy visszament. És mit tett az atya? Már látta messziről, figyelte a fiút, és odament, és átölelte 

őt. Megölelte a fiút. Tudjátok-e azt, hogy az atya cselekedete ellentétes a mózesi törvénnyel? 

Kikerestem ezt a Bibliában, mert nagyon-nagyon érdekes, hogy Isten szeretete, Isten kegyelme 

felülírja a törvényt. Tudtad, hogy a törvényben meg van írva, hogyha valakinek lázadó fia van, 

aki nem engedelmeskedik a szüleinek, akkor a város vénei elé kell vinnie a fiát, és a város 

összes férfijának halálra kell őt köveznie? Tehát a törvény szerint, ha a törvényt nézzük, ezt a 

fiút meg kellett volna ölni! Fölolvasom az ide vonatkozó törvényt. 

5Mózes 21,18–21. 

18. Ha valakinek pártütő és makacs fia van, aki az ő atyja szavára és anyja szavára 

nem hallgat, és ha megfenyítik, sem engedelmeskedik nékik: 

19. Az ilyet fogja meg az ő atyja és anyja, és vigyék azt az ő városának véneihez és az ő 

helységének kapujába, 

20. És ezt mondják a város véneinek: Ez a mi fiunk pártütő és makacs, nem hallgat a 

mi szónkra, tobzódó és részeges: 

21. Akkor az ő városának minden embere kövekkel kövezze meg azt, hogy meghaljon. 

Így tisztítsd ki közüled a gonoszt, és az egész Izrael hallja meg, és féljen! 

Ez a törvény! Ez a törvény! Ezt az atyát nem érdekelte a törvény. Hazament a fiú, és nagy 

bűnmegvallást tett. A bűnmegvallás megérne egy vasárnapi prédikációt. Nézzük meg az ő 

bűnvallását. Mit mondott a fiú, miután hazament? Atyám, vétkeztem ellened, és az ég ellen, és 

nem vagyok méltó, hogy többé a fiadnak nevezzél. Ha jól emlékszem, erről szól a történet. Az 

atya itt azonnal félbeszakította, nem hagyta, hogy elmondja a mondókáját, hogy béres szeretnék 

lenni nálad, stb. Hanem mit tett? Azonnal szólt a szolgáknak, hogy hozzák a ruhát, hogy a 

megigazultság ruhájába fölöltöztessék. Azt mondta az atya ezzel: Igaz vagy előttem. Hozzátok a 

sarut a lábára, hogy megállhat énelőttem! Amit Mózesnek le kellett venni, itt az atya föladta rá a 

sarut. És hozzátok a pecsétgyűrűmet, adjátok rá, használhatja a nevemet! És gyertek, és 

vágjátok le azt a tulkot! Tudjátok-e, hogy ez a fiú rossz indítékból ment haza? Sokféleképpen, 

sok mindent prédikálnak ebből a történetből. Nem az atya szeretete vitte haza, hanem a hasa. 

Éhes volt. Azt mondta, hogy ez nem mehet így tovább. Vagy hazamegyek és megalázom 
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magam, vagy éhen halok. Nem is volt jó az indítéka, hogy hazament, hanem a szükség vitte 

haza. De érdekelte ez az atyát? Szerintem, amikor az atyja átölelte, ez a fiú sokkot kapott. 

Szeretet-sokkot, és megértette Isten szeretetét. Isten nem hányta a szemére, nem mondta el, 

hogy mit csinált, hogy csinálta, nem verte fejbe, nem kárhoztatta, nem ítélte el, hanem átölelte a 

szeretetével. Halleluja! Nem terhelte kárhoztatással az apa a fiát. Anélkül is kárhoztatta őt 

eléggé a lelkiismeret.  

Ezek nagyon csodálatos képek Isten szerető szívéről. Ki mondta el ezt a történetet az 

atyáról? Jézus. Szerintetek Jézus jól ismerte az Atyát? Jól ismerte az Atyát, pontosan ismerte az 

Atya szívét. Nekünk is meg kell ismerni az Atya szívét. Nincs semmilyen kárhoztatásunk. Csak 

tegyél egy lépést az Atya felé. Ha elbuktál, márpedig mindannyian elbuktunk, akkor ne 

elszaladj el Istentől, hanem szaladj oda hozzá! Szaladj oda a Vigasztalóhoz, hogy: Vigasztalj 

engem! A Segítőhöz, hogy: Segíts nekem! Előbb-utóbb el fogod hagyni, nem akarsz vissza-

menni. Gondolod, hogy ezek után ez a tékozló fiú vissza akart menni a moslékhoz?  

Vagy olvasunk a János 8-ban is egy történetet. Ott egy házasságtörésen kapott asszonyról 

van szó, amikor odarángatták a farizeusok Jézus elé, hogy megöljék, megkövezzék őt. Jézus 

fölmentette az asszonyt.  Azt mondta a farizeusoknak: Aki közületek nem bűnös, az vesse rá 

az első követ! Mihez mérte Jézus a farizeusokat? A törvényhez. Mit tett a törvény velük? Azt 

mondja, hogy a lelkiismeretüktől vádoltatván szépen kihátráltak. A következőt kérdezte tőle 

Jézus: 

János 8,10–11. 

10. Mikor pedig Jézus felegyenesedett és senkit sem látott az asszonyon kívül, monda 

neki: Asszony, hol vannak azok a te vádlóid? Senki sem kárhoztatott-é téged? 

11. Ő pedig monda: Senki, Uram! Jézus pedig monda néki: Én sem kárhoztatlak, eredj 

el és többé ne vétkezzél! 

Én sem ítéllek el téged, más fordítás szerint. Nézd meg a sorrendet! Azt mondta: Nem ítéllek 

el, nem kárhoztatlak téged, most már nincs kárhoztatásod. Na, most menj el, és ne vétkezzél! 

Nem fordítva mondta: Javulj meg, térjél meg, aztán majd gyere Jézushoz! A megtérés szó is 

megérne egy újabb vasárnapi prédikációt. Előbb térj meg, előbb változtasd meg a hozzá-

állásodat, aztán gyere Jézushoz! Nem. Drága barátom, eltévesztetted. Előbb gyere Jézushoz, 

majd Jézus meg fog változtatni téged. Majd az Ő vére megmos téged. Halleluja! 

Ha valaki azt mondja, hogy a kegyelem bűnre csábít valakit, ha valaki bűnös életet él, és azt 

mondja, hogy kegyelem alatt van, akkor hazudik. Tudod miért? Azért, mert az előbb már 

felolvastam a Róma 6,14-et. A kegyelem soha nem csábít bűnre, soha nem sarkall bűnre! 

Gondolod, hogy ennek a nőnek, akit Jézus fölmentett, mindjárt az volt az első gondolata, hogy: 

Hol a szeretőm? Visszamegyek hozzá! Azt gondoljátok, hogy ez volt az első gondolat a 

fejében? Biztos lehetsz benne, hogy nem! Nézzük meg, hogy miért nem igaz, hogyha valaki 

bűnben él, bűnös életet él, és azt mondja, hogy: Nem számít, mert én kegyelem alatt vagyok! 

Hazudik! Ő nincs kegyelem alatt, ő törvény alatt van, mert ha kegyelem alatt lenne, akkor nem 

élne bűnös életet. Mit mond a Róma 6,14? 

Róma 6,14. 

14. Mert a bűn tirajtatok nem uralkodik; mert nem vagytok törvény alatt, hanem 

kegyelem alatt.  

Nem mondhatod azt, hogy nem tudsz megszabadulni a bűnös, rossz élettől, mert meg tudsz 

szabadulni, mert a kegyelem segít neked. Mert nem vagy törvény alatt, hanem kegyelem alatt 

vagy. A kegyelem fogja megadni a hívőnek a teljes szabadságot. Ez ment meg téged a 

kárhoztatástól, a bűntudattól. A kegyelem nem ürügy a bűnös életmódra. Nem lehet ok arra, 

hogy ne az Evangéliumot hirdessük. A törvény, amit nem tudok megcselekedni, Jézus megtette, 

Ő kárhoztatta a bűnt a testben. Ő már mindent elvégzett helyettem és helyetted! A te részed, 

hogy elhidd, elfogadd, és így tudj győztes, bűn nélküli életet élni függőségek, negatív 

gondolatok nélkül. Halleluja! 
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Minden megkötözöttség az ördögtől jön, és minden megkötözöttségből a kegyelem által 

tudunk megszabadulni. Ez a Jézus Krisztus evangéliuma. Ámen. Köszönjük az Úrnak! Hálát 

adunk Istennek! Jézusé minden dicsőség!  

 
*A barna színnel jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 


